
 

Αθήνα, 02.04.2025 

Ερώτηση 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

ΘΕΜΑ: «Σοβαρά προβλήματα στον κλάδο της παράκτιας αλιείας και άμεση 

ανάγκη λήψης μέτρων» 

 

Την Τετάρτη, 2 Απριλίου 2025, οι παράκτιοι αλιείς της Λέσβου, στο πλαίσιο 

πανελλαδικής κινητοποίησης, προχωρούν σε απεργία και διαμαρτυρία στο λιμάνι της 

Μυτιλήνης, διεκδικώντας την επίλυση σοβαρών προβλημάτων που πλήττουν τον 

κλάδο τους. Η απεργιακή αυτή κινητοποίηση αποτελεί ένδειξη της απόγνωσης των 

επαγγελματιών της παράκτιας αλιείας, οι οποίοι αντιμετωπίζουν αδιέξοδα λόγω της 

έλλειψης Εθνικής Αλιευτικής Στρατηγικής και των άδικων περιοριστικών μέτρων που 

τους επιβάλλονται. 

 

Ειδικότερα, οι αλιείς ζητούν: 

 

 Την κατάργηση των διατάξεων του ν. 4015/2011, που κατήργησε τις 

συνδικαλιστικές οργανώσεις δευτέρου και τρίτου βαθμού, στερώντας τους το 

δικαίωμα εκπροσώπησης. 

 Την έναρξη ουσιαστικού διαλόγου με τις υφιστάμενες αλιευτικές οργανώσεις 

πρώτου βαθμού, προκειμένου να εξευρεθούν βιώσιμες λύσεις για τα 

κοινωνικά, οικονομικά, περιβαλλοντικά και διαχειριστικά προβλήματα του 

κλάδου. 

 Το πάγωμα και την τροποποίηση των ευρωπαϊκών κανονισμών 1005/2008, 

1224/2009 και 404/2011, που επιβάλλουν δυσανάλογες υποχρεώσεις στα 

μικρά αλιευτικά σκάφη, χωρίς να λαμβάνουν υπόψη τις ιδιαιτερότητες της 

ελληνικής αλιείας. 

 Την ενεργοποίηση των εναλλακτικών λύσεων που προβλέπονται στα άρθρα 61 

(παρ. 1 και 2) και 65 (παρ. 1 και 2) του κανονισμού 1224/2009, ώστε να 

εξασφαλιστεί ένα πιο δίκαιο και εφαρμόσιμο πλαίσιο για την ελληνική 

παράκτια αλιεία. 

 

Επειδή οι παράκτιοι αλιείς αποτελούν ζωτικό κομμάτι της ελληνικής παραγωγής και 

της τοπικής οικονομίας, 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:
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Ημερομ. Κατάθεσης:

2/4/2025



Επειδή είναι επιτακτική ανάγκη να ληφθούν άμεσα μέτρα προκειμένου να 

διασφαλιστεί η επιβίωση και η ανάπτυξη του κλάδου τους, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί η κυβέρνηση για την επανίδρυση των 

συνδικαλιστικών οργανώσεων δευτέρου και τρίτου βαθμού των αλιέων; 

2. Υπάρχει πρόθεση αναθεώρησης των περιοριστικών και απαγορευτικών μέτρων 

που επιβαρύνουν δυσανάλογα τους παράκτιους αλιείς; 

3. Θα παρέμβει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων στο Συμβούλιο 

Υπουργών της Ε.Ε. για να ζητήσει την τροποποίηση των κανονισμών που 

δυσχεραίνουν τη δραστηριότητα της ελληνικής παράκτιας αλιείας; 

4. Πώς σκοπεύετε να διαμορφώσετε μια ολοκληρωμένη Εθνική Αλιευτική 

Στρατηγική που θα στηρίζει τον κλάδο και θα διασφαλίζει τη βιωσιμότητά του; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Χαρίτσης Αλέξης 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Ηλιόπουλος Αθανάσιος (Νάσος) 

Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

Τζανακόπουλος Δημήτρης 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

 

 




